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Protokół Nr XII/16 
 

              z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 14 stycznia 2016 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Obrady trwały od godz. 9.05 do godz. 12. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, wzięło udział 14 radnych 
(nieobecny: radny Gustaw Treliński), sołtysi oraz: 
- Pan Zbigniew Janik - wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas  - sekretarz gminy, 
- Pani Maria Małasińska - skarbnik gminy, 
- Pan Sebastian Kiciński - podinspektor ds. przygotowania i realizacji projektów (w 
części obrad). 
            Pan przewodniczący otwierając XII sesję powitał wszystkich uczestników 
obrad, stwierdził kworum wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał a 
następnie odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gnojno 

na lata 2016-2035. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2016 rok. 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na prace 
konserwatorskie i restauratorskie zabytku wpisanego do rejestru zabytków. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości: 
Gnojno, Glinka, Grabki Małe, Janowice Poduszowskie, Januszowice, Jarząbki, 
Poręba, Ruda, Skadla, Wola Bokrzycka, Wola Zofiowska, Zawada i Zofiówka. 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 
10. Zakończenie sesji. 

Ponieważ uchwała nad którą rada będzie procedować w punkcie 6 podlega ogłoszeniu 
w dzienniku urzędowym i wejdzie w życie w terminie czternastu dni od dnia 
ogłoszenia – dla zachowania porządku przewodniczący wniósł o wycofanie z 
porządku obrad punktu 7. Za wnioskiem głosowało 14 radnych. 
Kontynuując zaproponował wprowadzenie do punktu 7 projektu uchwały w 
brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu rozwoju sieci dróg 
gminnych w gminie Gnojno na lata 2016-2018”. 
Za wprowadzeniem ww. punktu głosowało 14 radnych. 
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W następnej kolejności przewodniczący poddał pod głosowanie całościowy porządek 
obrad, z uwzględnieniem przegłosowanych zmian. Za takim porządkiem obrad 
głosowało 14 radnych. 
 
Do punktu 2-go. 
 
               Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
                Pan przewodniczący zaproponował aby protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty bez czytania. Za przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 14 radnych i za 
przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w wersji opublikowanej na stronach 
podmiotowych Biuletynu Informacji Publicznej oddało głos tylu samo radnych (14). 
 
Do punktu 3-go. 
 
              Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
               Wójt stwierdził, że z uwagi na krótki okres jaki minął pomiędzy ostatnią a 
dzisiejszą sesją sprawozdanie nie zajmie wiele czasu. Kontynuując poinformował, że: 
- wydano 3 zarządzenia, które zostały opublikowane na stronach podmiotowych 
Biuletynu Informacji Publicznej, 
- odbyło się 1 posiedzenie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, 
- w dniu 12 stycznia b.r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu i 
Finansów, 
- wraz z nastaniem nowego roku miało miejsce wiele spotkań, w tym m.in. z panią 
wojewodą, z Posłem na Sejm RP Michałem Cieślakiem i w dniu wczorajszym z 
biskupem kieleckim. 
             Sołtys z Kostery zapytał czy zaproszono na sesję przedstawiciela Rejonowego 
Zarządu Dróg. 
Wójt odnosząc się do powyższego pytania stwierdził, że zima jak zwykle zaskoczyła 
drogowców a dla pracowników Rejonowego Zarządu Dróg drogi są przejezdne i nie 
wymagają posypywania piaskiem. Dodał jeszcze, że wicestarosta nie mógł wziąć 
udziału w dzisiejszej sesji i dlatego nie odniesie się do poruszonej kwestii. 
Pan sołtys odpowiedział, że za zimowe utrzymanie dróg odpowiada Dyrektor PZD lub 
jego zastępca a nie wicestarosta. 
Wójt oznajmił że o tym wie, ale te osoby podlegają bezpośrednio staroście buskiemu. 
Pani sołtys z Wólki Bosowskiej nadmieniła, że za niewłaściwe utrzymanie odcinka 
drogi Wólka Bosowska – Raczyce, po którym codziennie jeździ m.in. autobus 
szkolny, odwołałaby ze stanowisk wszystkie osoby odpowiedzialne za taki stan 
rzeczy. 
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Radny Wincenty Krawczyk nawiązując do tej samej tematyki oświadczył, że 
pracownicy PZD jadąc od strony Raczyc zawracają w Skadli i nie posypują drogi 
prowadzącej do Woli Bokrzyckiej. 
Radna Maria Woźniak skonstatowała, że  w komunikacie radiowym Radia Kielce 
podano, iż najtrudniejsze warunki drogowe są na terenie powiatu buskiego. Następnie 
zadała retoryczne pytanie czy powiat buski jest jakąś wyspą. 
Przewodniczący obrad podsumowując dotychczasową dyskusję na ten temat 
stwierdził, że wspólne stanowisko zostanie wypracowane w punkcie „zapytania i 
wolne wnioski”. 
 
Do punktu 4-go.  
 
              Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Gnojno na lata 2016-2035. 
             Przed przystąpieniem do meritum  wiceprzewodnicząca Rady Gminy - radna 
Maria Woźniak przytoczyła § 8 ust. 1 i 2 uchwały Nr XXXIX/178/10 Rady Gminy 
Gnojno z dnia 28 stycznia 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej. 
Z uwagi na powyższe pani skarbnik odczytała w pierwszej kolejności projekt uchwały 
w sprawie WPF Gminy Gnojno na lata 2016-2035 wraz z objaśnieniami zawartymi w 
załączniku Nr 2. W następnym punkcie rada będzie procedować nad projektem 
uchwały budżetowej zgodnie z zapisami paragrafu 8, którego ust. 2 brzmi: 

1) odczytanie projektu uchwały; 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu; 
3) przedstawienie opinii Komisji Planowania, Budżetu i Finansów; 
4) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie; 
5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

Pytania do ww. projektu zadali: 
- Radny Krzysztof Samburski – w 2016 roku zaplanowano wpływy ze sprzedaży 
majątku na poziomie 600 tys. złotych. Co zostało przeznaczone do sprzedaży? 
- Wójt gminy – nic dodatkowego ponad to, co zostało przeznaczone do sprzedaży w 
2014 roku. 
- Radna Maria Woźniak – kwota została ustalona na podstawie wykazu majątku 
przeznaczonego do sprzedaży, który jest do wglądu. 
- Radny Tomasz Pasternak – pan wójt na poprzedniej sesji wspominał, że firma 
„Rafit” wyraziła chęć zakupu 2 hektarowej działki. Czy w projekcie uchwały  
uwzględniono ewentualne wpływy z tej sprzedaży? 
- Wójt gminy – nie; jak już wcześniej mówiłem, w projekcie budżetu znajduje się 
majątek przewidziany do sprzedaży w latach poprzednich. 
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- Radny Krzysztof Samburski – z tego co zrozumiałem, w roku 2016 planowany jest 
do zaciągnięcia kredyt w wysokości 1.200 tys. złotych. 
- Radna Maria Woźniak – tak; 450 tys. zł na spłatę poprzednio zaciągniętego kredytu i 
750 tys. zł na pokrycie deficytu. Jeżeli będą wolne środki – kwota kredytu ulegnie 
zmniejszeniu. 
- Radny Krzysztof Samburski – czy przewidywana kwota na termomodernizację 
ulegnie zwiększeniu? 
- Wójt gminy – nie, natomiast będziemy dążyć do tego aby ta kwota uległa 
zmniejszeniu. 
- Radna Jadwiga Gubała – chciałam tylko wyjaśnić, że na podaną kwotę deficytu 
budżetowego składa się również kwota 355 tys. zł na obsługę długu. 
- Radna Maria Woźniak – precyzując, deficyt to jest różnica między dochodami a 
wydatkami. Ponieważ nie możemy dodrukować pieniędzy, żeby pokryć deficyt, 
dlatego jesteśmy zmuszeni do zaciągnięcia na ten cel kredytu. 
- Radny Krzysztof Samburski – czy cały  budynek Ośrodka Zdrowia w Balicach 
będzie podlegał termomodernizacji? 
- Wójt gminy – tak, ponieważ cały budynek stanowi naszą własność i jest w fatalnym 
stanie. 
- Radny Krzysztof Samburski – w jaki sposób będą podzielone koszty 
termomodernizacji? 
- Wójt gminy – nie będzie podziału kosztów, ponieważ na obecną chwilę cały budynek 
jest nasz. 
- Radny Krzysztof Samburski – mnie chodzi o to, ile wydamy na te prace i za ile 
sprzedamy mieszkania w tym budynku. 
- Wójt gminy – nie znam odpowiedzi na to pytanie, ponieważ niektórych rzeczy nie da 
się dokładnie przewidzieć. A z deficytem jest tak samo, jak z kredytem zakładanym w 
projekcie budżetu na 2015 rok. W projekcie, który otrzymaliśmy po poprzednikach, 
kwota kredytu miała wynieść około 1.600.000 zł. Dzięki racjonalnym wydatkom 
zaciągnęliśmy kredyt o połowę mniejszy. Myślę, że tak samo będzie w tym roku. 
- Przewodniczący rady – termomodernizacja budynków Ośrodków Zdrowia będzie 
realna dopiero wówczas, kiedy ruszy  program dofinansowania, bo sami nie jesteśmy 
w stanie udźwignąć tego tematu. 
W związku z brakiem dalszych uwag i pytań przewodniczący zarządził głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego przedstawiają się następująco: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała  Nr XII/70/16 stanowi załącznik do protokołu. 
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Do punktu 5-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2016 rok. 
              Projekt uchwały w przedmiotowej kwestii odczytała Pani Maria Małasińska – 
skarbnik gminy. 
              W następnej kolejności, zgodnie z § 8 ust. 2 pkt 2 uchwały w sprawie trybu 
prac nad projektem uchwały budżetowej, pani skarbnik zapoznała uczestników obrad z 
Uchwałą Nr 2419/2015 II Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Kielcach z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Gnojno na 2016 rok (kserokopia opinii – w załączeniu). 
             Następnie radna Maria Woźniak – przewodnicząca Komisji Planowania, 
Budżetu i Finansów – przytoczyła treść protokołu z posiedzenia dotyczącego 
wyrażenia opinii o projekcie budżetu na 2016 rok, odbytego w dniu 12 stycznia 2016 
roku (kserokopia protokołu Nr 18/16 – w załączeniu). 
- Dyskusja nad przedłożonym projektem uchwały budżetowej: 
- Wójt gminy – termin sesji budżetowej zaplanowano na koniec grudnia 2015 roku. 
Ponieważ cały czas trwały wyliczenia kosztów budowy dróg zawartych w projekcie 
tegorocznego budżetu – zaproponowałem odbycie sesji w połowie stycznia b.r. 
Powyższa zmiana została podyktowana terminem ogłoszenia naboru wniosków przez 
Zarząd Województwa Świętokrzyskiego i ARiMR. W kwestii wyliczeń budowy 1 km 
drogi bazowaliśmy na dotychczasowych danych i obowiązujących cenach z 2015 
roku. W chwili ogłoszenia naboru wniosków o przyznanie pomocy przez Biuro 
Programów Rozwoju Obszarów Wiejskich ŚBRR okazało się, że nie są to realne 
koszty, tylko wyliczone na podstawie pewnych norm. Dla mnie jest to fikcja, bo ceny 
wyliczone przez Urząd Marszałkowski są wyższe o 50% od cen obowiązujących na 
obszarze gmin z  terenu województwa świętokrzyskiego. W związku z tym 
musieliśmy zmienić koszty zaplanowane na ten cel w projekcie budżetu na 2016 rok. 
Praktycznie do ostatniej chwili trwały uzgodnienia na ten temat z panią skarbnik i 
członkami Komisji Budżetowej. Żeby wykluczyć zwiększenie deficytu budżetowego 
musimy dokonać zmian w projekcie budżetu, który Państwo otrzymaliście na 
dzisiejszą sesję. Padły dwie propozycje. Pierwsza dotyczyła etapowania budowy dróg 
zaplanowanych na 2016 rok i rozbicia realizacji na 3 lata, natomiast druga propozycja 
dotyczyła zwiększenia deficytu budżetu o kwotę 300 tys. zł i zrealizowania w 
bieżącym roku wszystkich zaplanowanych zadań inwestycyjnych znajdujących się w 
załączniku Nr 4. Moim zdaniem pierwsza propozycja jest dla nas bardziej korzystna, 
chociaż i tak bardzo ciężko będzie zrealizować wszystkie zadania, bo ich wartość 
wynosi ponad 4 miliony złotych. A oprócz inwestycji drogowych czeka nas 
rozbudowa sieci kanalizacyjnej oraz przebudowa gminnej oczyszczalni ścieków. 
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Dlatego żeby nie być gołosłownym, proponuję przesunąć termin realizacji  
przebudowy drogi gminnej położonej w mojej miejscowości, czyli Grabkach Małych, 
do II etapu. Realizacja tej inwestycji będzie kosztowna i trudna, ponieważ oprócz 
odcinka drogi, aby spełnić warunki dofinansowania, trzeba będzie przebudować most. 
Istnieje duże prawdopodobieństwo, że uda nam się pozyskać na przebudowę mostu 
dofinansowanie z Wojewódzkiego Zarządu Inwestycji Rolniczych. Następnym 
odcinkiem drogi realizowanym w II etapie byłaby droga gminna Gnojno-Piaski (za 
cmentarzem). Myślę, że przesunięcie tego zadania na następny rok nie spowoduje 
wielkiego uszczerbku dla mieszkańców Gnojna, ponieważ na 100 % w 2016 roku 
będzie realizowana przebudowa tzw. „schetynówki”. I kolejnym odcinkiem drogi, 
którego realizację proponuję przesunąć na kolejny rok jest przebudowa drogi gminnej 
Wola Zofiowska – Zofiówka. Jest to bardzo ważny odcinek drogi, ponieważ tamtędy 
przejeżdża autobus szkolny. Ale ta droga jest ujęta w protokole szkód powodziowych. 
- Skarbnik gminy – koszty przebudowy drogi Wola Zofiowska – Zofiówka są 
wyliczone w sposób prawidłowy. 
- Wójt gminy – w związku z tym, żeby nie zwiększać deficytu, proponuję realizację  
zadań z wiersza 5 i 6 (załącznik Nr 4) przełożyć na następny rok. Tym bardziej, że 
planowane wydatki na pozostałe zadania wyszczególnione w tym załączniku ulegną 
zwiększeniu. Zmienią się również niektóre załączniki do WPF Gminy Gnojno na lata 
2016 – 2035. Dlatego proszę, abyście Państwo sami sobie nanieśli te zmiany do 
projektów uchwał.  
- Radny Stanisław Wesołowski – rozumiem, że propozycję przełożenia realizacji 
dwóch odcinków dróg należy traktować jako autopoprawkę wójta do projektu budżetu. 
- Wójt gminy – tak; te zmiany mają ścisły związek z wytycznymi Urzędu 
Marszałkowskiego.  
- Radna Maria Woźniak – żeby była jasność; te autopoprawki pójdą w dwóch 
kierunkach czyli przesunięcia na następny etap dwóch zadań  z załącznika Nr 4 i 
automatycznie zwiększenia kwot na pozostałe zadania. 
- Wójt gminy – oprócz zaproponowanych przeze mnie poprawek – wszystkie 
pozostałe założenia do projektu uchwały budżetowej nie ulegają zmianie. I to jest 
najważniejsze. 
W dalszej części obrad odbyło się głosowanie jawne nad autopoprawkami wójta 
(łącznie). Wyniki głosowania nad autopoprawkami: „za” - 14, „przeciw” – 0, 
„wstrzymujących się” – 0. 
- Po głosowaniu radny Krzysztof Samburski zapytał, dlaczego planowane wpływy z 
podatku od nieruchomości (zał. Nr 1, rozdział 75615) są niższe niż w roku 2015 o 
kwotę 372 998 zł. 
-  Pani skarbnik w odpowiedzi stwierdziła, że różnica stanowi kwotę podatku, którą 
gmina odprowadzała z tytułu dróg niezaliczonych do żadnej kategorii. 
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- Pani radna Maria Woźniak precyzując temat oznajmiła, że w związku ze zmianą 
przepisów gmina została zwolniona z płacenia tego podatku, który prowadził tylko do 
sztucznego zawyżania dochodów gminy. 
Ponieważ nikt nie zabierał głosu w dyskusji, przewodniczący obrad poddał projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2016 rok, uwzględniający 
przegłosowane autopoprawki, pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego przedstawiają się następująco: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XII/71/16 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu 

Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
 
Do punktu 6-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. 
            Projekt uchwały w sprawie, o której mowa wyżej, wraz z uzasadnieniem 
przedłożyła pani skarbnik. 
Po odczytaniu projektu uchwały przez panią skarbnik głos zabrał radny Marian Okraj.  
Stwierdził m.in., że podjęcie przedstawionej uchwały jest zasadne, ponieważ na  
terenie gminy znajduje się zabytek o który należy dbać, przeznaczając środki na ten 
cel. 
W związku z brakiem dalszych uwag i pytań przewodniczący poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego przedstawiają się następująco: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XII/72/16 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 7-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu rozwoju sieci dróg gminnych w 
gminie Gnojno na lata 2016-2018”. 
W dyskusji na wym. temat głos zabrali: 
- Wójt gminy –  uchwały dotyczące dróg, podejmowane w dniu dzisiejszym, wiążą się 
z tegorocznym budżetem. W projekcie uchwały jest ujętych 25 dróg. Z jednej strony 
chodzi o uregulowanie numeracji dróg gminnych a z drugiej o ocenę ich stanu 
technicznego i na tej podstawie określenie planu rozwojowego. Część dróg znalazła 
się w planie rozwoju, ponieważ zamierzamy aplikować o środki na ich remont. Inne 
zostały ujęte, żeby można było w przyszłości ubiegać się o dofinansowanie. Jeżeli 
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jakieś drogi nie zostały ujęte, to oznacza że ich stan techniczny nie jest jeszcze taki 
zły. Te drogi będą ujmowane w programie przebudowy dróg sukcesywnie. 
- Radny Marian Okraj – na jakiej podstawie dokonano wyboru dróg. Czy wnioski 
dotyczące tej kwestii były uchwalane na zebraniach wiejskich, czy zgłaszane przez 
sołtysów. 
- Wójt gminy – wyboru dróg dokonano w oparciu o wiedzę i moje wieloletnie  
doświadczenie oraz doświadczenie sołtysów i radnych. I m.in. na tej podstawie 
podzielono drogi na wojewódzkie, powiatowe, gminne i dojazdowe do pól. Poza tym 
ten temat był szeroko konsultowany z projektantem. 
- Radny Marian Okraj – przecież nie ma sensu układać dywaników asfaltowych na 
drogach dojazdowych do pól, bo te drogi są utwardzane kruszywem. 
- Wójt gminy – być może, że w przyszłości tak będzie jak u naszych zachodnich 
sąsiadów, gdzie wszystkie drogi dojazdowe do pól są asfaltowe. 
- Radny Krzysztof Samburski – w programie przebudowy dróg do roku 2018 nie są 
ujęte wszystkie miejscowości; nie uwzględniono m.in. Kostery i Bugaja. 
- Wójt gminy – to, że nie uwzględniono jakichś dróg nie oznacza, że nie będą one 
wprowadzone na kolejnych sesjach. 
- Radna Maria Woźniak – będąc adwokatem pana radnego Okraja i pani sołtys z 
Poręby chcę zapytać czy przebudowę drogi Gorzakiew – Poręba zaplanowano na rok 
2017. 
- Wójt gminy – tak. 
- Radny Marian Okraj – swego czasu ten odcinek drogi był zgłaszany do realizacji. 
Dlatego pani sołtys jest rozczarowana, że ta inwestycja nie znalazła się w wykazie 
zadań na 2016 roku. Jedynym pocieszeniem jest fakt, że będzie realizowana w roku 
przyszłym. 
- Radny Kazimierz Ziółkowski – przebudowa drogi gminnej położonej w msc. Grabki 
Małe jest ujęta w wykazie planowanych zadań inwestycyjnych na lata 2016-2018. 
- Wójt gminy – tak dokładnie jest. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej – panie wójcie – właściciel stawów zniszczył 
odcinek drogi dojazdowej do pól, który łączą się z drogą gminną. Nie wiem jak to 
zrobić, ale według mnie należałoby go zobowiązać do naprawienia szkody lub 
partycypacji w kosztach remontu drogi. 
- Wójt gminy – sprawdzę do jakiej kategorii należy ta droga na terenie gminy 
Stopnica. Jeżeli jest zaliczona do kategorii dróg gminnych, zostanie umieszczona w 
wykazie planowanych zadań inwestycyjnych. 
- Przewodniczący obrad – jaką długość ma odcinek drogi dojazdowej do pól? 
- Pani Maria Jabłońska – dokładnie nie wiem, ale nie jest to długi odcinek drogi. 
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- Radny Krzysztof Samburski – korzystając z okazji proszę o ujęcie w wykazie 
odcinka drogi o nr ewid. 560, o którym była mowa na zebraniu wiejskim, łączącej 
Kosterę ze Słabkowicami. 
- Pan Henryk Kasza – sołtys wsi Kostera – jak uzyskać dofinansowanie na budowę 
mostów znajdujących się w ciągu dróg: Służów – Kostera i Kostera – Słabkowice. 
- Przewodniczący obrad – proponuję porozmawiać na ten temat z panem Sebastianem 
Kicińskim. 
- Wójt gminy – dla lepszego zrozumienia tematu dodam, że w projekcie uchwały ujęto 
drogi, które będą realizowane w dwóch etapach. Droga, o której mówił m.in. radny 
Ziółkowski, zostanie w wykazie całościowym na lata 2016-2018; zmieni się jedynie 
rok realizacji. 
- Pani sołtys z Rudy – czy będzie remontowana droga prowadząca do torów 
kolejowych. 
- Wójt gminy – przebudowę drogi zaplanowano na 2017 rok. 
- Pani Marianna Wójcik – na Rudzie jest jeszcze jeden krótki odcinek drogi do 
remontu: od figurki do posesji pana Stachowicza. 
- Wójt gminy – krótkie odcinki dróg będą remontowane na bieżąco, przy okazji 
realizacji odcinków strategicznych. 
- Pan Henryk Kasza – proszę ująć w wykazie przebudowę drogi gminnej o długości 
600 mb, położonej na działce nr ew. 560 Kostera – Słabkowice. 
- Wójt gminy – jak już mówiłem na jednej z poprzednich sesji, jesteśmy w stałym  
kontakcie z wykonawcą projektów z zakresu budowy dróg. Drogi, których nie ma w 
wykazie zostaną w nim ujęte po zaliczeniu dróg do konkretnej kategorii; w tym 
przypadku do kategorii drogi gminnej. Temat dróg nie jest tematem zamkniętym, 
dlatego w dniu dzisiejszym nie chciałbym zmieniać tej uchwały. 
- Przewodniczący obrad – dzisiaj i tak nie wyczerpiemy tego tematu, dlatego 
proponuję przegłosować projekt uchwały w przedstawionej wersji. W międzyczasie 
proszę o zgłaszanie potrzeb w tym zakresie do pana Sebastiana Kicińskiego. Na 
następnej sesji, lub sesji kolejnej, wrócimy do tematu i rozszerzymy wykaz o kolejne 
odcinki dróg, podejmując w tej sprawie stosowną uchwałę. 
- Wójt gminy – tym bardziej, że w wykazie należy uwzględnić numer drogi, długość w 
km i wartość szacunkową w złotych. 
- Przewodniczący obrad – kolejność zgłoszeń nie decyduje o tym, że dany odcinek 
drogi będzie realizowany w pierwszej kolejności. O tym zadecydują inne czynniki, w 
tym m.in. potrzeby i możliwości finansowe. 
- Radny Stanisław Wesołowski – dopisanie w dniu dzisiejszym kolejnych 10 
odcinków dróg nic nie da. Według mnie trzeba to robić systematycznie. 
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- Radny Krzysztof Samburski – uważam, że jest to dobra propozycja, bo sołtysi zostali 
o wszystkim poinformowani i mogą na spokojnie ustalić wykaz dróg, które na terenie 
ich miejscowości wymagają remontu. 
- Wójt gminy – każdy sołtys otrzyma kolorową mapę z naniesionymi drogami: 
wojewódzkimi, powiatowymi i gminnymi. 
- Radny Wincenty Krawczyk – dróg jest naprawdę dużo, dlatego należy życzyć 
wójtowi, żeby sprawował swoje rządy przynajmniej przez 10 lat. 
- Przewodniczący obrad – głosujemy więc nad przedłożoną wersją uchwały. 
               Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z uzasadnieniem odczytał 
sekretarz gminy Piotr Bębas. 
Następnie przewodniczący obrad poddał przedstawiony projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania nad projektem przedstawiają się w sposób następujący: „za”- 14, 

„przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XII/73/16 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 
 
               Podjęcie uchwał w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości: 
Gnojno, Glinka, Grabki Małe, Janowice Poduszowskie, Januszowice, Jarząbki, 
Poręba, Ruda, Skadla, Wola Bokrzycka, Wola Zofiowska, Zawada i Zofiówka.  
               W pierwszej kolejności na ww. temat głos zabrał wójt gminy. Stwierdził 
m.in., że uchwały nad którymi rada będzie procedować w punkcie ósmym mają ścisły 
związek z planem rozwoju sieci dróg gminnych. Kontynuując dodał, że nie 
uczestniczył we wszystkich zebraniach wiejskich, natomiast tam gdzie był tłumaczył 
na czym rzecz polega. Warunkiem złożenia wniosku aplikacyjnego w Urzędzie 
Marszałkowskim jest spełnienie pewnych wymogów. Oprócz kosztorysu i projektu 
budowlanego należy złożyć Plan Odnowy Miejscowości. Plan rozwoju miejscowości 
musi być spójny ze strategią i planem rozwoju gminy. Plan rozwoju gminy musi 
współgrać ze strategią i planem rozwoju powiatu a plan rozwoju powiatu musi 
korespondować z planem rozwoju całego województwa itd.  Pan wójt dzieląc się 
refleksją na temat przygotowanych Planów Odnowy stwierdził, że według niego 
wszystko to, co jest potrzebne w danej miejscowości, można by było zmieścić na 
jednej kartce. A tak Plany Odnowy zawierają historię miejscowości, liczbę 
mieszkańców, pierwsze wzmianki o danej miejscowości i tak dalej. Żeby złożyć 
wniosek o dofinansowanie przebudowy dróg, należy zatwierdzić Plany Odnowy 
Miejscowości, podejmując stosowne uchwały. Są to tzw. projekty twarde, do których 
zaliczono drogi ujęte w planie rozwoju. Jeżeli nawet dla pozostałych miejscowości nie 
opracowano Planów Odnowy, to nie oznacza, że nie będą tam realizowane zadania 
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związane z remontem świetlic, szkół czy budową placów zabaw. Natomiast Plany 
Odnowy dla reszty miejscowości zostaną opracowane wówczas, kiedy będą 
realizowane inne projekty i składane wnioski o dofinansowanie. Dlatego nie należy 
rozgłaszać, że w tych miejscowościach nic nie będzie robione, bo w dniu dzisiejszym 
nie będą zatwierdzane Plany Odnowy. W razie wątpliwości trzeba było przyjść do 
Urzędu Gminy i porozmawiać na ten temat z kompetentnymi osobami. Nie powinno 
się natomiast mówić takich rzeczy i wprowadzać ludzi w błąd. 
- Przewodniczący obrad zaproponował natomiast, żeby wyprzedzić pewne działania i 
opracować Plany Odnowy dla tych miejscowości, dla których nie zostały jeszcze 
opracowane. A żeby spełnić wymogi proceduralne, należy ten problem poruszyć 
podczas zebrań wiejskich. 
- Radny Marian Okraj skonstatował, że to wszystko co miał do powiedzenia na 
powyższy temat zostało wyjaśnione przez pana wójta i pana przewodniczącego. 
Uzupełniając poprzednie wypowiedzi zwrócił się z apelem do sołtysów z pozostałych 
miejscowości, żeby  nie czuli się dyskryminowani z tego powodu, że ich sołectwa nie 
zostały ujęte w  podejmowanych uchwałach. Dodał, że od roku budowana jest 
„Wspólna i Przyjazna Gmina” i że ich miejscowości zostaną uwzględnione w 
przyszłościowych działaniach. 
- Radny Wincenty Krawczyk nawiązując do powyższej tematyki podkreślił, że 
wszystkie dokumenty dotyczące dróg przygotowuje od roku pan Sebastian Kiciński. 
W związku z tym postulował o docenienie i odpowiednie zmotywowanie pracownika 
do dalszej pracy. Dodał jeszcze, że odpowiedzi w tej kwestii oczekuje na następnej 
sesji. 
- Radny Krzysztof Samburski wniósł natomiast o opracowanie w najbliższym czasie  
pozostałych Planów Odnowy Miejscowości. 
            W dalszej kolejności sekretarz gminy stwierdził, że różnice między 
poszczególnymi uchwałami są minimalne. Kontynuując przytoczył treść uchwały wraz 
z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gnojno na 
lata 2016-2022, przyjętego uchwałą Nr 1/16 zebrania wiejskiego mieszkańców w dniu 
12.01.2016 r. 
Przewodniczący zasugerował, żeby nie odczytywać kolejnych uchwał w całości, tylko 
przytoczyć nazwę miejscowości, numer uchwały zebrania wiejskiego i datę jego 
odbycia. Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. Wyniki głosowania: „za” 
– 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 (uchwała Nr XII/74/16 – w 

załączeniu). 
W następnej kolejności odbyły się głosowania nad następującymi projektami uchwał: 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Glinka (uchwała Nr 1/16 z 
13.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 (uchwała Nr 

XII/75/16 – w załączeniu); 
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- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Grabki Małe (uchwała Nr 
1/16 z dnia 13.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0. „wstrzymujących się” – 0 

(uchwała Nr XII/76/16 – w załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Janowice Poduszowskie 
(uchwała Nr 1/16 z dnia 12.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących 

się” -0 (uchwała Nr XII/77/16 – w załączeniu); 

- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Januszowice (uchwała Nr 
1/16 z dnia 10.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 

(uchwała Nr XII/78/16 – w załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jarząbki (uchwała Nr 1/16 z 
dnia 13.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 (uchwała 

Nr XII/79/16 – w załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Poręba (uchwała Nr 1/16 z 
dnia 11.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 (uchwała 

Nr XII/80/16 – w załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ruda (uchwała Nr 1/16 z dnia 
12.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 (uchwała Nr 

XII/81/16 – w załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Skadla (uchwała Nr 1/16 z 
dnia 13.01.2016 r.; ten projekt uchwały różni się od pozostałych § 2 w brzmieniu: traci 
moc uchwała Nr XXXVIII/264/14 Rady Gminy Gnojno z dnia 27 czerwca 2014 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Skadla na lata 2014 – 2021)) – 
„za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 (uchwała Nr XII/82/16 – w 

załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wola Bokrzycka (uchwała Nr 
1/16 z 12.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 

(uchwała Nr XII/83/16 – w załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wola Zofiowska (uchwała Nr 
1/16 z dnia 12.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 

(uchwała Nr XII/84/16 – w załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zawada (uchwała Nr 1/16 z 
dnia 12.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się”  - 0 (uchwała 

Nr XII/85/16 – w załączeniu); 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zofiówka (uchwała Nr 1/16 z 
dnia 13.01.2016 r.) – „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 (uchwała 

Nr XII/86/16 – w załączeniu). 
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Do punktu 9-go. 
 
             Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 
              Odnosząc się do wniosku zgłoszonego przez radną Marię Woźniak wójt 
stwierdził, że zostało przygotowanie rozliczenie zużycia wody za okres od 01.01.2015 
r. do 31.12.2015 r. Tabela, którą otrzymają wszyscy radni i sołtysi, zawiera miesięczne 
zużycie wody wg wskazań wodomierza głównego, zużycie miesięczne zgodnie z 
wystawionymi fakturami oraz różnicę pomiędzy tymi wielkościami, która wynosi 
45,05%. Pan wójt podkreślił, że o ile różnica w m-cu grudniu wynosi około 4 tys. m3, 
o tyle w m-cu sierpniu aż 21.257 m3. Dodał, że w związku z tym należy się nad tym 
tematem pochylić, podejmując konkretne działania. Z takich działań mogą być 
niezadowoleni ci mieszkańcy, którzy dopuszczają się kradzieży wody. Kontynuując 
poinformował, że w 2015 roku zamontowano 89 wodomierzy oraz 355 plomb, w tym 
79 starych i 276 nowych; na stanie jest jeszcze 1224 plomby, które będą sukcesywnie 
montowane (materiały – w załączeniu). 
- Radna Maria Woźniak zwróciła się z prośbą do pana wójta o przekazanie sołtysom 
informacji na temat liczby hydrantów i ich lokalizacji. 
Wolne wnioski zgłosili: 
- Pani sołtys z Rudy zapytała czy będą rozprowadzane światłowody. 
- Wójt w odpowiedzi stwierdził, że do Urzędu Marszałkowskiego zostało dostarczone 
pismo zawierające prośbę o wyjaśnienie sprawy dotyczącej Internetu. Na razie nie ma 
żadnej odpowiedzi, ponieważ na szczeblu wojewódzkim nie zostały podjęte decyzje 
dotyczące kontynuacji tego przedsięwzięcia. Wójt dodał, że z tego co mu wiadomo 
inwestycja będzie podzielona na etapy. Przy czym pierwszy etap będzie realizowany 
przez firmy prywatne wyłonione w drodze przetargu, natomiast drogi etap będą 
realizować gminy we własnym zakresie. Zadeklarował, że po otrzymaniu odpowiedzi 
przekaże informację dotyczącą tej kwestii. 
- Pani sołtys z Poręby zgłosiła uszkodzenie hydrantu obok posesji Jerzego Banasika. 
- Pani sołtys z Raczyc zwróciła się z prośbą o położenie asfaltu na odcinku drogi 
prowadzącym w stronę torów kolejowych. 
- Wójt stwierdził, że odniesie się do prośby po wnikliwym rozeznaniu tematu. 
- Pan sołtys z Janowic Poduszowskich zgłosił awarię oświetlenia ulicznego w części 
wsi. 
- Wójt zaproponował, aby przekazać sprawę Pani Bożenie Wawszczyk. 
- Pani sołtys z Januszowic zwróciła się z prośbą o zlikwidowanie ubytku w drodze 
Raczyce-Januszowice. 
- Radny Tomasz Pasternak wnioskował o ustawienie znaków ograniczających tonaż w 
msc. Gnojno, sugerując zwołanie posiedzenia Komisji Rolnictwa. 
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- Pani sołtys z Woli Zofiowskiej zgłosiła potrzebę zamontowania kierunkowskazu z 
nazwą miejscowości i nr domów, które się tam znajdują. 
- Wójt w odpowiedzi stwierdził, że takie tablice będą zamontowane w 2016 roku. 
- Radny Krzysztof Samburski zapytał czy Powiatowy Zarząd Dróg w Busku – Zdroju 
mógłby dokonać podziału obszaru odśnieżania na gminy i według niego dbać o 
zimowe utrzymanie dróg. Ponadto zwrócił się z prośbą o dowiezienie piasku na drogi i 
posypanie zakrętów. 
- Wójt gminy w odniesieniu do poruszonego problemu stwierdził, że można wysunąć 
taką sugestię. Dodał, że zarządca dróg powiatowych kieruje się tymi samymi zasadami 
od lat, kiedy drogom przypisano określoną kategorię pierwszeństwa w odśnieżaniu. 
Odnosząc się natomiast do prośby pana radnego stwierdził, że przez przewoźników 
cały czas jest dowożony piasek do poszczególnych miejscowości, na drogi gminne i 
dodatkowo na powiatowe. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej zaakcentowała, że drogi powiatowe są posypywane 
piaskiem w sposób niewłaściwy; prosiła o interwencję w tej sprawie. 
- Pan wójt powtórzył to, co odpowiedział panu radnemu Samburskiemu. Kontynuując 
nadmienił, że gmina niewiele może w tej kwestii. Jedynie może zgłaszać takie 
niedociągnięcia. 
- Radny Stanisław Wesołowski podkreślił, że jakość usług związanych z zimowym 
utrzymanie dróg powiatowych, wykonywanych przez PZD, pozostawia wiele do 
życzenia. Bo nawet jeżeli przejedzie piaskarka przez daną miejscowość, to i tak nie ma 
na drodze grama piasku. 
- Wójt stwierdził, że istnieje bezwględny obowiązek posypywania dróg w 
newralgicznych punktach czyli na zakrętach, na przystankach i na wzniesieniach. 
- Radna Jadwiga Gubała zabierając głos w tym samym temacie skonstatowała, że 
problem zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie naszej gminy nie jest 
problemem nowym, tylko ciągnie się od lat. 
- Wójt zadeklarował, że na kolejną sesję zostanie zaproszony Dyrektor PZD. 
- Radny Tomasz Pasternak poparł pomysł pana wójta. 
- Radny Marian Okraj zwrócił się z pytaniem do sołtysów czy dysponują numerami 
telefonów osób odpowiedzialnych za odśnieżanie. (Sołtysi udzielili odpowiedzi 
twierdzącej na zadane pytanie). 
- Z uwagi na ważkość tematu zimowego utrzymania dróg - radny Wincenty Krawczyk 
zaproponował, żeby na następną sesję zaprosić pana wicestarostę i Dyrektora PZD w 
Busku-Zdroju. 
- Wójt oznajmił, że wicestarosta otrzymał zaproszenie na dzisiejszą sesję, ale nie mógł 
w niej wziąć udziału. 
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- Sołtys z Kostery wtrącił, nie kryjąc zbulwersowania, że nawet jeżeli pan wicestarosta 
wyśle piaskarkę na nasz teren, to za nią jedzie jeden z pracowników PZD i sprawdza 
jakość wykonanej pracy. 
- Pan wójt obiecał, że porozmawia na ten temat z wicestarostą, bo jest ciekaw jego 
reakcji. 
- Sołtys z Woli Bokrzyckiej postulował o dowóz piasku. 
- Sołtys z Glinki  również prosił o dowiezienie piasku do posypywania dróg. 
- Radny Marian Okraj przypomniał sołtysom, że w dniu 16 stycznia b.r. o godz. 18 w 
Busku-Zdroju odbędzie się spotkanie z Posłem na Sejm RP Michałem Cieślakiem i 
prosił o zgłaszanie chęci uczestnictwa w wyjeździe. Przypomnienie było jednocześnie 
zachętą do wzięcia udziału w spotkaniu.  
- Mając na uwadze zorganizowanie transportu wójt poprosił sołtysów, aby w dniu 
dzisiejszym lub jutrzejszym zadeklarowali swoją obecność na spotkaniu. Następnie 
dodał, że warto wziąć w nim udział, ponieważ będą na nim poruszane ważne problemy 
nurtujące sołtysów, wieś i rolników. Kończąc dopowiedział, że takie kontakty zawsze 
przynoszą jakieś korzyści. 
 
Do punktu 10-go. 
 
            W związku z wyczerpaniem całego porządku obrad Przewodniczący Rady 
Gminy Gnojno – Stanisław Wcisło – dokonał zamknięcia XII sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
      Protokolant:                                                                           Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                           Stanisław Wcisło 
 
 

 

 
 
 

 


